
[00:00 - 00:17] Mulțumesc! Bună ziua tuturor! Vă mulțumesc că sunteți alături de noi. Astăzi vă voi 

prezenta rezultatele financiare individuale, situațiile financiare la data de 31  

[00:17 - 00:40] decembrie 2022. După cum probabil știți, acestea sunt situațiile financiare care au fost 

aprobate ieri de acționarii noștri. Nu sunt semnificativ diferite de cele din situațiile financiare 

interimare  

[00:40 - 00:56] pe care le-am prezentat cu puțin timp în urmă. Pe scurt, acestea demonstrează 

performanțele financiare ale companiei, alături de performanțele puternice ale companiei în 2022. 

[00:56 - 01:18] Fără alte comentarii, voi începe cu prezentarea principalelor rezultate financiare. 

Așadar, după cum vedeți pe ecran, sursa de energie, electricitate, a fost în concordanță cu  

[01:18 - 01:36] bugetul nostru, cu o mică variație. Vorbim de 10,5 megawați oră. În ceea ce privește 

sursa de energie, venitul nostru de 6,3 miliarde, care a fost aproape identic  

[01:36 - 01:58] cu bugetul nostru. În cheltuieli, vedeți 2,9 miliarde EBITDA în linie cu...  

[01:58 - 02:24] De fapt, peste estimarea noastră bugetară. Din acest motiv, profitul nostru net este cu 

22,9 mai mare decât bugetul rectificat. Pe următorul slide, veți vedea o defalcare care arată de ce am 

ajuns la această creștere de 166,8  

[02:24 - 02:46] a rezultatului net comparativ cu anul trecut. Vedeți că principalul factor pentru această 

performanță excepțională a fost creșterea sursei electricitate.. Pe plus, desigur, pe partea negativă știți 

că a trebuit să plătim un impozit  

[02:46 - 03:03] imens pe acest profit excepțional, care ne-a scăzut semnificativ profitabilitatea, cu 

creșterea cheltuielilor, desigur. În afară de asta, nu avem modificări semnificative.  

[03:03 - 03:22] Cred că putem trece la următorul slide. În ceea ce privește bilanțul, vedeți că ne-au 

crescut activele imobilizate, dar  

[03:22 - 03:46] nu semnificativ, sau au scăzut cu 1% față de anul trecut. La active totale, desigur, există 

o creștere semnificativă, care este determinată în principal de creșterea numerarului și a echivalentelor 

de numerar în ceea ce privește impactul monetar.  

[03:46 - 04:09] În ceea ce privește datoriile pe termen lung, vedeți că datoriile pe termen lung sunt în 

scădere. Încet-încet ne închidem datoriile externe. Doar unul sau câteva împrumuturi mici de la 

Euroatom trebuie rambursate în 2024.  

[04:09 - 04:26] Datoriile curente, avem datorii curente mai mari pentru că includ contribuția de 

solidaritate, impozitul excepțional înainte de decembrie, care în prezent se plătește în ianuarie.  

[04:26 - 04:51] Capitalurile proprii au crescut datorită profitului reportat din perioada anterioară. Acum 

în ceea ce privește prezentarea detaliată a contului de profit și pierdere, astfel cum am menționat în 

slide-ul anterior, avem un an foarte bun în ceea ce privește veniturile, cu 6,3 miliarde lei.  

[04:51 - 05:10] Cheltuieli din exploatare de 2,9, cea mai mare cheltuială fiind reprezentată de 

contribuția la Fondul de Tranziție Energetică, de 1 miliard, cu un EBITDA important, aproape dublu față 

de 2021.  

[05:10 - 05:34] Profitul net 2,6 miliarde, ceea ce reprezintă o creștere cu 167% față de anul trecut, și o 

creștere cu 395 de milioane comparativ cu, îmi pare rău, este puțin înșelător.  



[05:34 - 05:57] Este o creștere cu aproximativ 500 milioane de lei față de bugetul nostru. Aici avem o 

prezentare și mai detaliată a principalelor rezultate financiare.  

[05:57 - 06:18] Este o comparație între contul de profit și pierdere final față de cel inițial. Diferența este 

destul de mică, doar 35 de milioane de lei. După cum puteți vedea în partea dreaptă a prezentării, 

diferența provine din  

[06:18 - 06:35] transpunerea în situațiile noastre financiare a impactului unei hotărâri judecătorești în 

legătură cu litigiul cu unul dintre sindicatele noastre.  

[06:35 - 06:59] Am câștigat, prin urmare trebuie să stornăm provizioane de 35 de milioane de lei. 

Celelalte elemente au avut un impact minor care nu afectează rezultatul general.  

[06:59 - 07:24] În ceea ce privește elementele care au stat la baza acestor performanțe financiare, după 

cum puteți vedea pe ecran avem o prezentare a motivelor pentru care în 2022 am vândut mai mult 

decât în  

[07:24 - 07:42] 2021 și am avut o creștere de 104,7%. În fapt, factorul a fost reprezentat de creșterea 

prețului mediu de vânzare ponderat, o ușoară scădere a cantității de electricitate vândută comparativ 

cu 2021.  

[07:42 - 08:02] Pe piața concurențială avem o creștere de aproape 110% în ceea ce privește prețul. Pe 

piața spot aproape 147% și pe piața de echilibrare creștere semnificative, dar mai mici de 100%.  

[08:03 - 08:25] Vedeți aici în această prezentare o defalcare a structurii noastre pe piața reglementată, 

prețul, vedeți curbele și vedeți că cantitățile vândute efectiv au fost aproape  

[08:25 - 08:43] identice cu cele bugetate, iar piața spot reprezintă aproximativ 10,5% din valoarea 

vânzărilor totale, în timp ce vânzările pe piața concurențială reprezintă aproape 90% din  

[08:43 - 09:11] volumul total de electricitate. Prețul mediu pentru piața concurențială a fost în zona de 

530 de lei, iar prețul mediu pentru piața spot a fost în zona de 1.205 lei. În ceea ce privește OPEX, 

vedeți pe ecran o analiză extrem de detaliată a ceea ce s-a întâmplat.  

[09:11 - 09:30] Cum am menționat anterior, impactul cel mai mare l-a avut această contribuție 

excepțională la Fondul de Tranziție Energetică. Denumirea acestei contribuții a variat anul trecut, ca 

urmare a diferitelor modificări ale metodologiei și ale modului de calcul.  

[09:30 - 09:50] Avem o creștere la amortizare deoarece am făcut o reevaluare a activelor. Cheltuielile 

de personal au crescut pentru că am angajat mai mulți oameni și am plătit  

[09:50 - 10:06] salarii mai mari salariaților existenți. Costul combustibilului cu uraniu este aproximativ 

același. Alte contribuții sunt aproximativ la fel, adică nu există variații notabile.  

[10:06 - 10:26] Apa tehnologică și non-tehnologică și energia - în fapt am urmat prețurile mai mari ale 

utilităților. Costul electricității tranzacționate, desigur că a trebuit să cumpărăm energie de pe piață și 

prin urmare  

[10:26 - 10:49] ne-am confruntat cu o majorare semnificativă a costului electricității tranzacționate. 

Cheltuielile cu transportul electricității, tariful a fost mai mare prin urmare am avut o creștere 

semnificativă față de 2021.  



[10:49 - 11:06] Costul cu piesele de schimb, reparațiile și întreținerea, și aici avem o creștere, dar nu 

este dramatică. În ceea ce privește CAPEX, pe slide-ul următor, am reușit să investim 561 de milioane 

de lei, care, dintr-un  

[11:06 - 11:22] program total de investiții de 699 de milioane de lei, suntem foarte mulțumiți de acest 

nivel de investiții. Nivelul țintă de 60% a fost desigur depășit.  

[11:22 - 11:37] În ceea ce privește împărțirea acestor investiții, vedeți aici, împărțire pe investiții în 

curs, investiții efectuate în imobilizări corporale și echipamente. Cea mai mare parte este pentru 

investiții în curs, după cum vedeți pe ecran.  

[11:37 - 11:53] Următorul slide în ceea ce privește stadiul programului nostru CAPEX de amploare, 

vedeți că avem retehnologizarea unității unu. Suntem în continuare în etapa a doua a proiectului.  

[11:53 - 12:17] Lucrăm cu contractanții selectați, în principal Candu Energy, parte din SNC Lavalin, 

pentru continuarea proiectului și am semnat mai multe contracte de inginerie pentru faza anterioară 

proiectului. În ceea ce privește unitatea trei și unitatea patru, proiectul elaborat de filiala noastră 

Energo  

[12:17 - 12:35] Nuclear, principala evoluție aici a fost faptul că am colaborat cu succes cu guvernul 

pentru promovarea unei legi pentru semnarea unui acord de sprijin între Statul Român  

[12:35 - 12:57] și Nuclearelectrica pentru dezvoltarea acestui proiect. Această lege prevede sprijinul 

financiar al guvernului cu garanții suverane, implementarea contractului pentru diferenta, o structură 

stabilă de dividende de acum înainte și multe  

[12:57 - 13:18] alte măsuri administrative care sunt extrem de valoroase pentru viitor. În al treilea 

proiect mare, dezvoltarea primului nostru reactor modular mic la Doicești, progresăm cu primele etape 

ale proiectării.  

[13:18 - 13:37] Îi spunem FEED cu doi de E împreună cu partenerul nostru selectat, compania 

americană NuScale Power LLC. Și am semnat mai multe memorandumuri de înțelegere cu potențiali 

clienți.  

[13:37 - 13:54] Prin urmare progresăm foarte bine cu acest proiect. În ceea ce privește alți KPI, știți că 

urmărim cu atenție nivelul nostru de emisii radioactive. Observați variația de-a lungul anului, nimic 

îngrijorător. Suntem în limitele standardelor.  

[13:54 - 14:15] Același lucru este valabil și pentru factorul de ardere a combustibilului nuclear. Este 

important și suntem mult sub limitele maxime. Factorul de capacitate încă este unul din cei mai buni 

din lume. La nivel de 2022 cumulat, unitatea 1 plus 1 în 90,1%, cifră de care suntem foarte mândri.  

[14:15 - 14:34] Continuăm programul nostru de excelență în furnizarea de energie. Ca pași următori, 

în aproximativ 12 zile ne vom auzi din nou pentru prezentarea  

[14:34 - 14:49] raportului pe primul trimestru din 2023. Va fi un trimestru bun. Apoi, pe 14 august, 

vom avea publicarea raportului nostru anual, după care, în noiembrie,  

[14:49 - 15:32] raportul trimestrial, al treilea raport trimestrial pentru 2023. Cred că asta este 

prezentarea ca atare. Am terminat prezentarea. Vă rog, dacă aveți întrebări. Dacă există întrebări în 

chat vă rog să mi le trimiteți direct.  

[15:32 - 16:02] Nu cred că există întrebări, corect? Ei bine, dacă aveți întrebări, le puteți trimite oricând 

prin. Da.  



[16:02 - 16:27] Le puteți trimite oricând prin e-mail către noi. Vom răspunde la fiecare întrebare. Între 

timp, dacă nu există întrebări, vă mulțumesc pentru participarea la această conferință. Îi mulțumesc 

colegului meu Dan. Ca de obicei, vă voi trimite prin e-mail celor care ați confirmat atât prezentarea, 

cât și fișierul audio.  

[16:27 - 16:43] Pentru toți ceilalți, le puteți accesa pe site-ul nostru web, pe pagina de relații cu 

investitorii. Prin urmare, vă mulțumesc foarte mult. O după-amiază plăcută! La revedere! Mulțumesc. 

La revedere. La revedere. Mulțumesc. La revedere. Mulțumesc. Vă mulțumesc tuturor.  

  


